
Žádost o omluvu za nepodložené výroky ve „Společné rezignaci členů Etické komise VŠE v Praze“ ze 
dne 24. října 2024 
 
Vážení bývalí členové Etické komise VŠE, 
 
obracíme se na vás jménem vedení Národohospodářské fakulty VŠE s žádostí o oficiální omluvu za 
vyjádření obsažená ve „Společné rezignaci členů Etické komise VŠE v Praze“ ze dne 24. října 2024. Vaše 
výroky naší fakultě přisuzují takové jednání a postoje, které dle našeho přesvědčení nejsou pravdivé, 
nebyly doloženy žádnými objektivními důkazy a vedou k poškozování dobrého jména 
Národohospodářské fakulty VŠE v Praze, jejího vedení, zaměstnanců a studentů, i dobrého jména 
univerzity jako celku. 
 
Konkrétně pak poukazujeme na následující zvláště problematická sdělení: 
 

1. „Chování zástupců Národohospodářské fakulty se vymyká standardům slušné mezilidské 
komunikace a spolupráce v rámci jedné akademické obce“ s tím, že „Skutečným problémem 
je prohlubování lidského a akademického úpadku Národohospodářské fakulty.“  
 

• Tento výrok, kromě toho, že je nepravdivý, je také generalizující. Nijak nespecifikuje 
konkrétní události ani osoby, a tím nezaslouženě poškozuje celou akademickou obec 
Národohospodářské fakulty. Takové opětovné uplatňování principu „kolektivní viny“ 
poškozuje ty zaměstnance NF VŠE, kteří s komunikací proběhlou mezi několika málo členy 
akademické obce NF VŠE a Etickou komisí VŠE nemají nic společného. Vaše tvrzení 
o prohlubování lidského a akademického úpadku Národohospodářské fakulty, které ničím 
nedokladujete, poškozuje i naše studenty a narušuje důvěru ve fakultu a univerzitu jako 
celek.  

 
2. „Na této fakultě se vytvářejí zástupná témata, manipuluje se s informacemi i jednotlivci, 

a objevují se četné osobní útoky a dezinformace.“ 
 

• Ani tento výrok není pravdivý. Ostatně není čímkoliv podložený. Obecná formulace 
poškozuje opět celý akademický kolektiv NF VŠE i naše studenty. Naše fakulta se při práci 
s informacemi vždy řídila a řídí předepsanými pravidly a všechny důležité dokumenty jsou 
schválené a veřejně dostupné. 

 
3. „Bývalé i současné vedení této fakulty systematicky blokuje otevřenou diskusi o skutečných 

problémech a jejich příčinách.“, resp. „Vedení Národohospodářské fakulty opakovaně odmítá 
přiznat existenci zásadních problémů, místo toho je bagatelizuje a zkresluje klíčové 
informace.“ 
 

• I tento výrok je nepodložený a nepravdivý. Svojí generalizací neoprávněně obviňuje členy 
bývalého i současného vedení fakulty.  Připomínáme, že bývalé a nové vedení NF VŠE 
sestávalo/sestává z těchto osob: 

 
Bývalé vedení NF VŠE (2022–2024): 
o doc. Miroslav Ševčík (děkan fakulty, do 12/2023), 
o Dr. Adéla Zubíková (proděkanka pro studium, statutární zástupkyně), 
o prof. Martin Pělucha (proděkan pro vědu), 
o doc. Helena Chytilová (proděkanka pro zahraniční vztahy). 

 
 
 



Nové vedení NF VŠE (2024–doposud): 
o Dr. Adéla Zubíková (děkanka fakulty), 
o doc. Miroslav Vacura (proděkan pro vědu, statutární zástupce), 
o Dr. Olga Nebeská (proděkanka pro studium),  
o doc. Miroslav Ševčík (proděkan pro ekonomiku), 
o Dr. Barbora Růžičková (proděkanka pro zahraniční vztahy). 

 

• My, členové nového vedení fakulty, se pravidelně zapojujeme do celouniverzitního 
fungování, komunikujeme s partnery na jiných fakultách i ve vedení VŠE, organizujeme 
otevřené diskuse a debaty, jak s akademiky, tak se studenty, a zajišťujeme tak transparentní 
a otevřenou komunikaci. Mimo jiné sdělujeme, že děkanka NF VŠE Dr. Adéla Zubíková 
pozvala v reakci na „Vyjádření děkanky a děkanů pěti fakult a rektora VŠE“ ze dne 
2. října 2024 děkanku a děkany ostatních fakult k osobnímu jednání (na 8. října 2024). Jen 
někteří z pozvaných na jednání přislíbili účast, ale i ti se nakonec v den jeho konání omluvili. 
Následně byla 10. října 2024 osobní schůzka iniciována samotným panem rektorem doc. 
Petrem Dvořákem. Schůzka proběhla 15. října 2024 a zástupci z Národohospodářské fakulty 
(Dr. Adéla Zubíková za vedení NF VŠE a Dr. Jan Kozák za Akademický senát NF VŠE) vedli se 
všemi konstruktivní a kooperativní diskusi. V jejím průběhu se hovořilo i o problémech, 
které se nyní v souvislosti s NF VŠE řeší. Nikdo z bývalých členů Etické komise VŠE nebyl na 
této schůzce přítomen. 

 
 
 
Mrzí nás, že namísto vyvrácení kritiky, která směřovala na fungování Etické komise VŠE, byla zvolena 
tato forma útoku vůči celé akademické obci Národohospodářské fakulty. Samotná rezignace vyvolává 
dojem účelnosti i s ohledem na to, že dne 23. září 2024 AS VŠE schválil změny Statutu VŠE, kterými 
zrušil původní Etický kodex VŠE a Etická komise VŠE měla zaniknout ke dni účinnosti těchto změn. 
 
Na základě výše uvedeného vás žádáme o předložení konkrétních důkazů, které by potvrzovaly 
pravdivost vašich tvrzení. V případě, že důkazy nebudou předloženy, žádáme o oficiální omluvu 
akademické obci Národohospodářské fakulty a členům bývalého i nového vedení fakulty za nepravdivé 
výroky. 
 
Věříme, že i přes rozdílné názory všichni sdílíme společný zájem – udržení vysoké úrovně etiky, 
odpovědnosti a akademické spolupráce na VŠE.  
 
 
 
S pozdravem 
 
vedení Národohospodářské fakulty VŠE v Praze 
 


